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Interpelacja 

Dotyczy: Zakupu paliw w Polskim Koncernie Naftowym Orlen S.A. 

Proszę o informację dotyczącą zakupów paliw do pojazdów należących do Gminy Miejskiej Kraków, w tym 

jednostek budżetowych i spółek miejskich (w szczególności Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne S.A. w 

Krakowie). Proszę o podanie informacji z podziałem na rodzaj paliwa, podziałem na jednostki dla której 

paliwo było przeznaczone, ilości zakupionego paliwa oraz ceny za jaką dokonany został zakup. 

Jak zauważa wielu samorządowców w kraju pomimo podwyższenia przez rząd stawki VAT na paliwa z 8 proc. 

do 23 proc. od nowego roku, ceny na stacjach nie wzrosły. Oznacza to, że w minionym roku marża Orlenu na 

hurtowej sprzedaży paliw była w sposób nieuzasadniony zbyt duża. Prezydent Sosnowca w wypowiedzi do 

mediów stwierdził: „26 stycznia zeszłego roku olej napędowy kosztował u nas 5,93 zł za litr przy cenie ropy 87 

dolarów za baryłkę, a pod koniec roku 7,65 zł przy niemal takiej samej cenie ropy. Ktoś powie, że dolar 

zdrożał, ale wzrost jego kursu mógł podnieść cenę diesla o 20 gr, a nie o prawie 2 zł.”   

Dlatego też proszę o szacunkowe przedstawienie w jakiej wysokości może być zwiększony koszt poniesiony 

przez Gminę Miejską Kraków w 2022 r. (zwłaszcza w ostatnim kwartale 2022 r.), wynikający z zawyżonej 

marży na paliwa i polityki cenowej koncernu Orlen S.A.  

Z wyrazami szacunku 

 

Artur Buszek 

Radny Miasta Krakowa 

 

 


